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Samiska samrådsgruppen 

Minnesanteckningar 

 

Samrådsmöte 6 maj kl. 13 - 15   

Deltagare: Åsa Baer, Sabina Baer, Ulrika Näslund, Margareta Svensson, Karl-Johan Ottosson, 

Laila Daerga, Malin Blind 

 

1. Information om vad som sker och har skett i Vualtjeren saemien reereme tjïelte/  

    Vilhelmina samiska förvaltningskommun 

 

- Saemesth! Språkspärrskursen som startade i januari. Vi har haft 9 av 10 träffar. 

Planerar för den sista avslutande träffen. 5 deltagare. Bra resultat så långt.  

- Vi har under våren haft träffar med utbildningsförvaltningschefen och förskolechefer 

pga att minoritetslagen skärps och kommuner nu måste erbjuda barnomsorg på 

samiska till minst en väsentlig del. De arbetar på olika sätt med sina olika 

förutsättningar för att komma närmare lagkravet.   

- Biejjve bajtta – en samisk teater för förskolebarn visades på Saxnäs skola, den 13e 

mars, för Saxnäs och Dikanäs förskolebarn. Det var totalt 23 barn och 11 vuxna som 

såg. Riksteatern Västerbotten hjälpte till med resa- och boendekostnad och Riksteatern 

Vilhelmina sponsrade med 1000 kr.  

- Gielladohka; samisktalande dockor. Vi har beställt 8 stycken dockor från Gielladohka 

i Norge. Förskolorna i Dikanäs, Saxnäs och Skogsbacken får en nord- och syd vardera. 

- Saemiej åålmege biejjie/ Sámi Albmotbeaivvi/ Samefolkets dag 6 februari firades i 

Vilhelmina, Saxnäs och Dikanäs. Bra uppslutning på alla tre ställen. Samarbete med 

sameföreningarna.  

- Kartläggning Åsele. Vi jobbar med Sjeltien tjieltes inventering av den samiska 

befolkningens behov och önskemål. Detta genom enkätutskick till alla hushåll, samt 

möjligheten att besvara enkäten på webben. Alla kommunanställda ombeds att svara 

på en webenkät samt brukare inom äldreomsorgen får en enkät.  

- Sametinget och Länsstyrelsen i Stockholm inbjuder till informationsmöte den 15 maj i 

Stockholm. I samband med det har vi även ett Praedtiehmöte den 14 maj. 

- Ny socialchef, Mats Öhrn, har tillträtt och vi kommer att ha träff med honom 

framöver. 

 

2. Ekonomisk redovisning 2018 

- Genomgång av den ekonomiska redovisningen för 2018. 

 

3. Budget 2019 

- Förslag till budget för 2019 godtogs av samrådsgruppen.  

 

4. Seniorresa 2019 

- Årets seniorresa kommer att gå till Åre 10-12 juni. Boende på Holiday Club. 

Föreläsningar, filmvisning, studiebesök på Thomassongården och besök i Tännforsen 

står på programmet.  

 

Beslut om egenavgift på 1000 kr/person.  



                   VILHELMINA KOMMUN         
                   VUALTJEREN TJÏELTE 
   

  
 

5. Ansökningar från Vualtjeren saemien siebrie och grundskolan i Vilhelmina 

 

- Vualtjeren saemien siebrie ansöker om 4000 kr att använda i informationssyfte under 

nybyggarveckan i Vilhelmina, 7-14 juli. De har aktiviteter på samevistet under hela 

veckan. Samrådsgruppen beslutar att bevilja ansökan.  

- Grundskolan i Vilhelmina ansöker om 15000 kr för att kunna genomföra bla bussresor 

till Fatmomakke för information och undervisning om samer och samisk 

kultur/historia.  

Samrådsgruppen beslutar att avslå ansökan med motivering att statbidraget ej ska 

användas inom skolan med hänvisning till Lagen om nationella minoriteter och 

minoritetsspråk 2009:724.  

 

6. Utbildningsdag om LoNM 190521 

 

- Måndag 21 maj anordnar vi en utbildningsdag för politiker och tjänstemän om LoNM. 

Vi har föreläsningar om lagen, förkola (barns rätt till sitt språk och sin kultur), 

äldreomsorg och rasism. Föreläsare är Aina Negga och Ellen Omma, Sametinget, 

Carina Sarri, Monica Harr Sandström och Jerker Bexelius. Vi kommer att hålla till på 

Folkets Hus i Vilhelmina. Samrådsgruppen inbjuds att delta.  

 

7. Övriga frågor 

 

- Funderingar kring kulturdagar, eventuellt Gielebiese? Samrådsgruppen tycker att 

kulturdagar måste riktas tydligt så det känns att de är till för den samiska 

befolkningen.  

- Frågan kommer upp om mer eventuellt kan samarrangeras med Åsele? Nu när Åsele 

också är en samisk förvaltningskommun och många renskötande samer flyttar mellan 

Vilhelmina och Åsele. Vi tar upp detta med Åseles koordinator, då vi redan har en del 

samarbete.  

 

Nästa möte: 19 augusti kl.10-12 

 

/ Malin Blind 

 


